

政治學系政治經濟學博士班研究生修業規定

Regulations for Doctoral Program in Political Economy, Department of Political Science

- (107.03.15系所整併規劃委員會第3次會議通過)
- (107.03.21 政治系106學年度第6次系務會議核備通過)
- (108.04.24 107學年度第 8 次系務會議修正通過)
- (108.06.19 107學年度第 9 次系務會議修正通過)
- (109.09.09 109學年度第 1 次系務會議修正通過)
- (111.06.08 110 學年度第 9 次系務會議修正通過)
- (111.09.14 111學年度第2次系務會議修正通過)

第一條 為提高博士班研究生之研究能力，並具備應有之專業學養，以增強本系之競爭力，特訂定本辦法。

Article 1 - The purpose of these requirements is to promote PhD students' research capability and professional knowledge so as to enhance the competitiveness of the Department of Political Science (hereinafter, the Department).

第二條 【入學資格】：(1) 經本校博士班入學考試錄取者，得為本系博士班研究生。(2) 外國學生入學程序依本校規定辦理。(3) 透過本系「碩士班研究生逕行修讀博士學位辦法」錄取者(本系碩士班研究生逕行修讀博士學位辦法另訂之)。

Article 2 - Admission

- (i) Students are required to pass the PhD entrance examination of the university in order to enroll in the Department as PhD students;
- (ii) The admission process for foreign applicants follows NCKU's policies;
- (iii) Master's students admitted to the PhD Program through direct admission: relevant requirements are stipulated under the Department's bylaw of *Enforcement Guidelines for Direct Admission to Ph.D. Program for Students of Master's Program in Political Economy*.

第三條 【修習年限】：本系博士班修業年限三至七年(不含保留入學和休學期間)。

Article 3 - Period of Study

The PhD program offered by this Department takes 3–7 years to complete, excluding the time period of the deferral of enrollment and/or suspension of studies.

第四條 【修習領域】：本系博士班依修業課程與性質，分設有四大領域：政治理論與方法、公共行政、比較政治和國際關係。

Article 4 - Areas of Study

Based on the nature of the study of Political Economy, the PhD studies in this Department are divided into four major areas: Political Theories and Methods, Public Administration, Comparative Politics, and International Relations.

- 第五條 【選課】：博士生最低修習總學分不得少於 21 學分(必修 6 學分，選修 15 學分)，畢業論文 12 學分另計。逕讀博士學位之學生，除須滿足上述畢業總學分數之規定外，尚須修畢本系碩士班必修課。
- 一、所修課程應由指導教授指導及同意。尚無指導教授者，則由系主任指導及同意。
 - 二、入學後第一學年至少應修習四門課，每學期不得少於兩門課。
 - 三、凡從本系碩士班畢業的博士生，不得重覆修習曾修習過的課程，且不得以該課程充抵本系碩、博士班合開課程。

Article 5 - Course Selection

Every PhD student should obtain at least 21 credits (6 compulsory credits, 15 elective credits) and additional 12 dissertation credits in order to fulfill the graduation requirements of the Department. Students admitted through direct admission are required to fulfill all PhD requirements, together with the successful completion of all required courses in the Master's program. Course selection should also follow the following rules:

- (i) Course selection should be instructed and approved by the given student's PhD dissertation advisor. Students without a dissertation advisor should seek instructions and consent from the Chair of the Department.
- (ii) During the first academic year, PhD students are required to take a minimum of four courses, with no fewer than two courses in each semester.
- (iii) Students who hold a master's degree from this Department are not allowed to take courses previously taken during his/her Master's studies, including courses that are offered to both Master's students and PhD students.

- 第六條 【語言能力】：本系規定博士生須提出等同全民英檢中高級複試通過之成績證明，或曾於英文專業期刊上發表論文 1 篇（須為第一作者，且檢附抽印本），始得申請參加博士論文口試。

Article 6 - Language Ability

The Department requires all PhD students to present proof of passing the

high-intermediate level of the General English Proficiency Test (GEPT) before they can apply for doctoral dissertation oral defense. Students who have published one article in any English academic journal can be exempted from this requirement (the student must be the first author and be able to provide a reprint of his/her work).

第七條 【學分抵免】：博士生曾於教育部立案之大學院校修習博士班之課程，入學後第一學期得申請學分抵免，經本系課程規劃小組核定後，至多得抵免九個學分。

Article 7 - Credit Transfer

Upon registration, new PhD students can apply for credit transfer in his/her first semester if s/he were previously enrolled in other PhD programs at a university in Taiwan. After the Curriculum Planning Committee in this Department approves, a student may transfer at most 9 units of credits.

第八條 【補修科目】：本系或指導教授得依個別博士生之學術背景和研究方向，要求加修碩士班或大學部補修之指定科目，且不計入畢業學分數。

Article 8 - Retaking Course(s)

The Department and/or a PhD student's dissertation advisor may require the student to take certain courses taught at the master's or undergraduate level depending on the student's academic background and direction of research. Credits earned by taking such courses will not be counted toward the total credits during the course of study.

第九條 【學位論文指導教授】：本系博士生學位論文之指導教授應為本系專任教授、具博士學位之副教授或助理教授。指導教授如非本系專任教師者，須為本校之專兼任教師，並須與本系專任教授或具博士學位之副教授聯合指導。博士生應於第三學年第一學期結束前，選定指導教授，並獲其書面同意。未選定者，應向系主任提書面報告說明。

學生因故須更換指導教授者，依本系研究生申請更換指導教授辦法辦理。

Article 9 - PhD Dissertation Advisor(s)

A dissertation advisor should be a full-time professor or associate/assistant professor with a PhD degree in the faculty. If the advisor is not a full-time faculty member in the Department, he/she must be a full-time or adjunct faculty member at NCKU and must work jointly with a full-time professor or an associate professor with a PhD degree from the Department to provide consultation.

All PhD students are required to choose their advisor(s) by the end of the first semester of their third year. A written letter from the chosen advisor(s) will be required as an indication of the advisor(s)'s agreement to provide consultation. If the selection has not been completed by the deadline above, a written statement accounting for the delay shall be submitted to the chair of the Department.

If a student, for some reason, wishes to change his/her advisor(s), the application will be processed according to the Department's Enforcement Guidelines.

第十條 【博士生學科考試】：博士生修習至少滿一年，且修滿畢業學分，始得申請參加博士生學科考試。

Article 10 - Qualifying Examinations

A PhD student is allowed to apply for the qualifying examinations if s/he has completed at least 1 year of study at this Department and has met the credit requirements for graduation.

第十一條 【博士學位候選人資格】：有關博士學位候選人資格之相關規定，另訂「博士學位候選人資格考核實施要點」。

Article 11 - PhD Candidacy

The qualifications for the PhD Candidacy are stipulated in the “Main Criteria of Assessing NCKU PhD Students' Candidacy.”

第十二條 【論文發表】：本系博士生於提交博士論文口試前，需公開發表學術著且計點總數達 30 分以上，相關規定依本系博士學位考實施細則第二條第四款辦理。

Article 12 - Article Publications

Under Paragraph 4 of Article 2 of the *Detailed Regulations for the Implementation of the PhD Degree Examination in Political Economy, Department of Political Science*, a PhD student should have his/her work published in peer-reviewed journals and

accumulate 30 points or more in total before applying for the oral defense.

第十三條 【博士論文寫作計畫書】：

博士生於資格考試通過後，經指導教授同意擬定論文題目，方得申請舉行博士論文寫作計畫書審查口試。

博士論文寫作計畫書審查，採口試方式。申請時，應同時繳交曾修習國立成功大學學術誠信推動辦公室「學術倫理」課程六小時之證明及歷年成績單影印本一份。申請日期：依學校行事曆自開始上課日起至每年五月底或十二月底止，口試日期由系辦公室公告週知。

博士論文寫作計畫書審查委員會由校內外教授、副教授或助理教授五人（含指導教授）組成之，並由系主任同意及延聘。博士論文寫作計畫書審查委員會中至少應有一位校外委員。指導教授不得擔任主席。博士論文寫作計畫之通過需經三分之二（含）以上出席口試審查委員之同意，及審查平均成績達七十分（含）以上，始得進行博士論文撰寫。

Article 13 - PhD Dissertation Proposal

After passing the qualifying examination, a PhD student may apply for the oral defense of his/her Dissertation Proposal(s) with the dissertation advisor's consent over the drafted topic(s) of the dissertation. The review of the Dissertation Proposal(s) shall be conducted as an oral defense meeting, which takes place upon the submission of the Dissertation Proposal(s) at any workday except for those during summer and winter vacations. Applicants shall submit proof of completion in 6 hours of the "Academic Ethics" course provided by the NCKU Office of Academic Integrity, and official transcripts from previous academic years. Students may apply as early as the beginning of the new academic semester until the end of May or December. The actual date and time for conducting the oral defense of the proposal will be further announced by the Department office.

Each Student's PhD dissertation proposal review committee shall consist of five professors, associate professors, or assistant professors (including the advisors) selected from the faculty of NCKU and other universities. The selection of committee members should be approved, and the committee members should be invited by the chair of the Department. There should be at least one member from another university on each Review Committee.

The advisor(s) shall not serve as the Committee Chairman. Any PhD student(s) whose Dissertation Proposal(s) is approved by at least two-thirds of the members of the Review Committee with an average score of 70 points or higher may proceed to write their PhD Dissertation.

第十四條 【博士論文口試】：博士生完成論文寫作後，經指導教授同意，得申請舉辦論文口試。
博士論文口試不得與博士論文寫作計畫書審查口試於同一學期辦理。
有關博士論文學位考試之相關規定，另訂「博士學位考試實施細則」。

Article 14 - PhD Dissertation Oral Defense

Following the dissertation write-up, the PhD candidate may apply for oral defense under the consent of his/her advisor(s).

The oral defense and review of PhD Dissertation and PhD Dissertation Project of the same PhD student shall not be conducted during the same semester.

For regulations regarding the PhD degree examination, please refer to the *Detailed Regulations for the Implementation of the PhD Degree Examination for Doctoral Program in Political Economy, Department of Political Science* provided in this Handbook.

第十五條 【參與學術活動證明】 本系博士班學生於提出學位考試申請時，應同時繳交在學期間曾參與『學術研討會』十場之證明。

Article 15 - Participation in Academic Activities

When applying for the PhD examination, the student shall submit proof of participation in 10 symposiums.

第十六條 本實施辦法經系務會議討論通過，報請校方核備後實施，修正時亦同。

Article 16 - These requirements herein shall come into effect after being discussed and approved by the departmental meeting and submitted to the school authority for verification. The same procedure applies to the amendments.

These regulations were translated from the original Chinese. In the event of any discrepancies between the two versions, the Chinese one always takes precedence.